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־אני נמצאת כאן היום כשהתהליך המדיני בהמ
ידיים היא לא אופציה.  תנה, אבל מבחינתי הרמת 
אין לנו הפריבילגיה להסתכל על המצב כמשקיפים. 
אנחנו צריכים לשרטט את החזון שאמור להיות 

ודמו יהודית  מדינה  הוא  והחזון  לכולם,  ־משותף 
ולא  בהרמוניה  חיים  האלה  הערכים  שבה  קרטית 
מתנגשים זה בזה, מדינה שחיה בשלום עם שכניה 
של  מדינה  ולקדם  לפעול  צריך  לכן  ישראל.  בארץ 

־שתי מדינות לאום. אין לי שום כוונה לבחור בין מדינה יהודית לד
מוקרטית. אתנגד לכל צעד שיבקש לקבע את המצב הקיים ולקדם 

מדינה אחת ועל הדרך יגרום לבידוד ולהסתגרות מהעולם.
תה יוצרים  נגדנו,  כולו  שהעולם  והתחושה  הפחד  עם  ־הסכסוך, 

ליך של חברה מסוגרת שמאוחדת רק נגד מי שנגדה במקום להיות 
תהליכים  לעבור  מתחילים  ואנחנו  משותף,  חזון  למען  מאוחדים 

"הלשכה צריכה להיות עוד אבן 
בחומה המגינה על מדינת ישראל"

 שרת המשפטים התייחסה בנאומה למצב הלשכה: "עריכת הדין 
היא לא עוד מקצוע ולשכת עורכי הדין היא לא עוד איגוד מקצועי"

לנו  אל  אחרים.  כלפי  שנאה  הוא  בהם  שהפתרון 
לתת לכך את ידנו, גם לא בשתיקה. 

מערכת המשפט צריכה לפעול כדי למגר תופעה 
־זו, כי מדינת ישראל היא לא רק מקלט בטוח; אנ

חנו חייבים את החזון המשותף. הסיבה להתפרצות 
סימפטום אחד שלא  הוא  והתכנסות  פשעי שנאה 
קורה רק מעבר להרי החושך אלא גם בתוך מדינת 

ישראל, נגד ערביי ישראל.
מתנהל מאבק סמוי בין שלטון החוק והחוקה ובין ההלכה. אנחנו 
זקוקים לחוקה שתאזן בין ערכי מדינת ישראל יהודית ודמוקרטית, 
אך במקום לייצר איזון ושוויון אנחנו רואים חוקים שמנסים לקבע 

־את מדינת הלאום. המילה "שוויון" לא תופיע בחוקים אלה, ודמו
אני הראשונה שמאמינה שציונות  לסוג של משטר.  תיהפך  קרטיה 
משמעה קיומה של מדינת ישראל כמדינה בעלת ערכים וחזון החיים 

"אין לי שום 
כוונה לבחור בין 

מדינה יהודית 
לדמוקרטית". לבני
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בהרמוניה עם הערכים הדמוקרטיים של מדינת ישראל.
"יהודית"  המילים  לשמר את  הוא  תפקידו של משרד המשפטים 
ו"דמוקרטית", ובעת הצורך לצקת בהן תוכן. כפי ששוויון הוא ערך 

־יהודי, אני פועלת לקדם שורה של חוקים שיעשו את היהדות לידי
דותית יותר, שגיור לא יהיה לדבר לא מושג, שאזרחי ישראל שהגיעו 
הנה בין היתר מכוח חוק השבות יוכלו לבוא בברית הנישואים ללא 
קושי. שוויון כולל גם את הקהילה ההומו־לסבית שעלינו לאשר להם 

יש במדינת  ולהיות מאושרים  ־להתחתן 
ראל.

מעמד הלשכה

מספר  את  לצמצם  אינה  שלי  המטרה 
־לומדי המשפטים, אבל אני מאמינה שמ
ההתמ הליך  שבו  מצב  לייצר  ־תפקידנו 

חות והרישוי יצרף לשורותינו עורכי דין 
־שכולם ראויים. לכן בחינת הלשכה צרי

כה להיות מהותית ולא בוחנת רק שינון. 
־הפיקוח על ההתמחות צריך להיות אמי

תי כדי שלמתמחה יהיו כלים לייצג. אני 
הפיקוח  ולהעמיק את  להרחיב  מתכוונת 

על ההתמחות.
לצערי נאלצתי ללמוד את מבנה לשכת 

קו הדין. במקום לעשות שינויים  ־עורכי 

־סמטיים בחוק הקיים, הצעתי לכתוב מחדש את חוק הלשכה ולהג
דיר מחדש את תפקיד הלשכה. 

רואה את תפקידו של שר המשפטים כשר האמון  מאחר שאני 
את  שאלתי  הגילדה,  ואת  המקצוע  את  מייצג  רק  ולא  ערכים  על 
עצמי למה שר משפטים צריך להתעסק במבנה של לשכת עורכי דין 
ולרדת לפרטים של איגוד מקצועי. אני חושבת שהלשכה לא חייבת 
להיות גוף סטטוטורי. שמעתי את חברי ועדת פרוקצ'יה ואת ראש 

־הלשכה, ומה ששכנע אותי שראוי שהד
בר יהיה בחקיקה הוא העובדה שעריכת 
הדין היא לא עוד מקצוע ולשכת עורכי 

־הדין היא לא עוד איגוד מקצועי. תפקי
על  המגינה  בחומה  אבן  עוד  להיות  דה 

על־מפ הוא  הזה  הקול  ישראל.  ־מדינת 
בשמירה  להשתתף  חייב  הוא  אך  לגתי, 
על שלטון החוק ובדמוקרטיה של מדינת 

ישראל. 
שקיפות  להגביר  שנועדו  חוקים  יש 

־וביקורת והכנסת חוסמת אותם, יש חו
חוקים  בדמוקרטיה,  לפגוע  שנועדו  קים 
 - בלאומנות  אלא  בלאום  עוסקים  שלא 
חוקים שהכנסת מנסה לקדם בהתלהבות. 

־הקול של הלשכה נדרש בהגנה על הער
 כים של מדינת ישראל. 
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האפיפיור ירד לאילת

על רקע דיווחים על זעם בלשכת 
ראש הממשלה בעקבות פגישתה 

של השרה לבני, הממונה על המשא 
ומתן עם הפלסטינים, עם אבו מאזן 
בלונדון, ניצלה שרת המשפטים את 

נאומה כדי לעקוץ בחזרה. "כולם 
מדברים על שלום ועל דמוקרטיה", 

אמרה לבני, שנשאה את נאומה בימי 
ביקורו של האפיפיור בירושלים, 

"אבל כנראה האפיפיור הוא היחיד 
שיכול להזמין את פרס ואת אבו 
מאזן בלי להפר החלטת קבינט".


